
ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
Fidesz - Magyar Polgári Párt

Képviselőcsoportja

Írásbeli kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Miért nem kötelezőek a Magyar Köztársaság Országgyűlése és Kormánya által elfogadott
jogszabályok a gázszolgáltatást nyújtó EGAZ-DEGAZ Zrt-re nézve? címmel a Házszabál y
91 . §-a alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani dr . Molnár Csaba miniszter úrhoz .

Tisztelt Miniszter Úr !

Bizonyára Ön előtt is ismeretes, hogy a fogyasztók egy részének mindinkább nehezül ő szo-
ciális körülményére tekintettel a Magyar Köztársaság 2009 . évi költségvetését megalapozó
egyes törvények módosításáról szóló 2008 . évi LXXXII. törvény 25 . §-a 2009. január 01-i
hatállyal a védendő fogyasztókra vonatkozó szabályrendszert beépítette a jelenleg hatályos, a
földgázellátásáról szóló 2003 . évi XLII . törvénybe .

A módosítás következtében a törvény 47/B . § (1) bekezdése el ő írja, hogy az érintett engedé-
lyes — jelen esetben az EGÁZ-DÉGÁZ Zrt — a kedvezmények biztosítása érdekében a műkö-
dési területén, az egyes felhasználási helyeken vételező védendő fogyasztókról nyilvántartást
vezet, amelybő l egyértelműen megállapítható, hogy a védendő fogyasztó a kedvezmények
melyik körére jogosult és ezek közül melyek igénybevételét kérte .

A törvény végrehajtására megalkotott rendelet módosítását tartalmazó 20/2009 . (I . 30.) Korm .
rendelet 2009 . január 30-án került kihirdetésre, és 2009 . február 15-én lépett hatályba, azzal ,
hogy az új szabályokat a hatálybalépés időpontjában fennálló díjhátralékokkal kapcsolato s
eljárások esetében is alkalmazni kell . Tehát a szolgáltatóknak már ezen időponttól lehetővé
kell tenniük az érintettek védendő fogyasztóként történő nyilvántartásba vételét .

A fentebb körülírt jogszabályok tehát olyan kógenciával rendelkeznek, amelyek nem adnak
semminemű diszkrecionális lehetőséget egyetlen szolgáltatónak sem, hogy alkalmazzák- e
vagy sem azokat.

Nagyon sajnálatosnak tartom azt a tényt, hogy a városunkban is szolgáltatást nyújtó ÉGÁZ-
DÉGÁZ Zrt. sajátos módon értelmezi, melynek következtében nem megfelelő módon alkal-
mazza az ismertetett jogszabályokat. Városunkban több fogyasztó is jelezte a Polgármesteri
Hivatal Népjóléti Csoportjánál, hogy nem tudják védendő fogyasztóként nyilvántartásba ve-
tetni magukat, mert a szolgáltató az erre irányuló kérelmüket nem fogadja be .

Hivatalunk telefonon keresztül megkereste a szolgáltatót, ahonnan olyan válasz érkezett, hog y
2009. április 01 . napja előtt nem tudják fogadni az ilyen kérelmeket, arra hivatkozva, hogy a z
idő rövidsége miatt nem készült el a nyilvántartásuk, adatbázisuk .



Álláspontom szerint ez a hivatkozás elfogadhatatlan, mert a gázellátásáról szóló törvény ki -
hirdetésére 2008 . december 09-én került sor, míg a végrehajtási rendelet pedig 2009 . január
30-án, így az azóta eltelt időben lett volna a szolgáltatónak lehetősége felkészülni a változá-
sokra.

Tisztelt Miniszter Ur !

Remélem és bízom abban, hogy mint az energiaügyekért is felelős miniszter közbenjárás a
által ez az állapot nem marad fenn . Kérem, szíveskedjék az Ön elé tárt visszás helyzetet meg-
vizsgálni, és annak eredményérő l részletesen tájékoztatni .

Várom megtisztel ő válaszát .

Budapest, 2009 . március 03 .
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